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Kako do boljše varnosti v prometu?
Slevilo prometnih nezgod, zaskrbljujoča kri-

vulja prometnih prekrškov in nasploh čedalje
večja brezbrižnost na cesti, vse to jasno kaže, da
v naši prometni varnosti še vedno precej škrip-
lje. Ne pomagajo ne višje kazni, ne odvzeta
vozniška dovoljenja, kaj šele opomini. Očitno
cesta še naprej ostaja »poligon človekove nepre-
računljivosti«, kot je porekel nek mislec. Da
o kulturi na cesti seveda sploh ne govorimo.

Kako tedaj nad ta gordijski vozel? S še strožji-
mi kaznimi ali pa nadaljnjo poostritvijo nadzora
nad prometom? Morda z boljšo prometno-var-
nostno vzgojo že v osnovni šoli? Pri sami pro-
metni kulturi se, kot kaže, itak ne bo prema-
knilo.

Matija Rebolj, telekomunikacijski tehnik
z Iga:

»Mislim, da večina voznikov na naših cestah
premore dovolj prometne kulture. Žal pa ne vsi.
Prav ti kazijo ugled ostalim. Večina kršiteljev
dela prekrške zavestno, pa čeprav vedo, da
bodo morali seči v žep, ie jih bo dobil policaj.
Nenamerno delajo prekrške denimo le tisti, ki
pridejo prvikrat v Ljubljano in se še ne znajdejo
v njenem prometnem režimu.«

Barbara Leskovar, dijakinja iz Trnovega:
»Kazni za težje prekrške bi morale biti strož-

je, saj z denarjem vendar ne moreš plačati mr-
tvega ali pa njegovih žalujočih. Predvsem bi
moralo biti več zapornih kazni in pa odvzemov
vozniških dovoljenj. No, tudi pešci ga često
lomijo, saj ne pogledajo na levo in na desno, ko
gredo čez cesto.«

Peler Indihar, kmetijski pospeševalec iz Veli-
kih Lašč:

»Sam se največ vozim po hribih, zato so še
največji problem, s katerim se srečujem, slabe
ceste. Tu seveda ne gre kriviti človeka. Nasploh'
mislim, da kultura udeležencev v prometu le ni
tako slaba, kot se zdi; res so vozniki, ki vozijo
prepočasi, so preveč korajžni ali pa precenjujejo
svoje sposobnosti, toda za največ neumnosti na
cesti je vendarle kriv alkohol. Takšne voznike bi
bilo treba še najbolj priviti.«

Zvonka Rus, delavka z Vrzdenca:
»Če bi premogli nekaj več prometne kulture,

bi gotovo bilo manj prometnih nesreč, s tem pa
tudi žalosti in gorja v družinah. Žal pa veliko
udeležencev v prometu razmišlja o posledicah
svoje brezbrižnosti šele tedaj, ko je že prepoz-
no. Po mojem bi bilo treba kazni za prometne
prekrške še poostriti. Morda bi bilo potem kaj
manj nesreč. Bolje preprečevati, kakor zdraviti,
mar ne?«

Jože Mrkun, delavec iz Iške vasi:
»Najbolj me tnoti, da se vozniki ne držijo

omejitve hitrosti, ko se peljejo skozi vas. V no-
benem primeru ne bi smeli prekoračiti dovolje-
nih 40 kilometrov na uro. Tudi pešci bi morali
bolj paziti nase, kolesarji na starih kolesih pa
navadno sploh nimajo odbojnih stekel in nas-
ploh samo delajo »gužvo«. Kazni za prometne
prekrške se mi zdijo dovolj visoke; po mojem so
zdaj nekje na evropskem nivoju.«

Janez Jankovec, avtoličar iz Srednje vasi pri
Polhovem Gradcu:

»Mislim, da bi bilo treba varnost na cesti še
naprej pospeševati. Akcija minus deset odstot-
kov je gotovo dala določene rezultate, vendar
pa s tem zdaj še ne bi smelo biti vsega konec.
Sama kultura voznikov pa še močno šepa. Voz-
niki vse preradi prehilevajo, vozijo v rumeno
luč, že v rdečo in divjajo, skratka ne upoštevajo
prometnih predpisov. MiKčniki po mojem kar
dobro opravljajo svoje delo, vsega pa le zmo-
rejo.«

Tone Brodnik, sedlar iz Male Slevice:
»Na kulturo voznikov prav gotovo vpliva tudi

vreme. V slabem vremenu šcferji velikokrat
postanejo agresivni in nepazljivi, kar seveda
povečuje možnosti za nesrečo. Tudi sicer ga
nekateri na cesti pošteno lomijo. policaja pa ne
vidiš nikjer nobenega. Morali bi poostriti kon-
trolo na cesti. Nove, višje kazni se mi zdijo kar
v redu, lahko pa bi bile še malo bolj restriktivne,
vsaj kar zadeva hujše prekrške. Problem zase pa
so gotovo tudi neskončno dolge avtomobilske
kolone; včasih čakaš kar nekaj časa, da te vozni-
ki (v kolonij vzamejo medse.«

Gabv Golič, dijakinja z Iga:
»Po mojem največ preglavic na cesti povzro-

čajo vozniki. Ti ne pazijo dovolj na pešce in ne
upoštevajo prometnih znakov ter omejitve hi-
trosti, ko vozijo skozi vas. S kaznimi pa je tako:
po eni strani je kar prav, da so višje, saj se s tem
zmanjšuje število prekrškov, po drugi strani pa
so včasih pretirane, še posebej, če greš čez
prehod za pešce, ko je rdeča luč.«
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